
Jarnné práce poľnohospodárov 

I jarnými prácami naše Jednotné roľnícke družstvo sa poponáhľalo. Už v polovici 

apríľa skončilo sejbu jarín na výmere 74,5 ha. Vysadili zemiaky z najlepších odrôt na 

ploche 20 ha, Speerber Patrones. V tomto roku sa pokračovalo v dobre osvedčenej 

metóde v spoločenských záhumienkoch, kde zasiali 30 ha jačmeňa a 10 ha zemiaky. 

Úlohy ktoré sú na družstevníkov ako aj na vedenie JRD kladne plnia. Majú založené 

Brigády soc. práce  ktoré sa starajú nie len o zvyšovanie produktivity potravinových 

člankov, ale strarajú sa i o zveľaďovanie svojho pracovného prostredia. Orem toho 

vedenie družstva zabezpečuje i ďalšie práce na poľnohospodárskom dvore, ako 

parkovisko oplotenie celého hospodarského dvora, hlavná brána zabezpečuje ešte 

výstavbu moderného kravína atď. 

 

Práca ZDŠ za I. polrok 1973 – 74 

Výchovno vyučovacie výsledky sa prerokúvajú nielen na školskych 

konferenciách, ale na rade MNV. Pre porovnanie zhruba uvádzam, že tunajšiu školu 

navštevuje 430 žiakov, z toho 10 detí občanov ciganského pôvodu. Čo sa týka 

dochádzky, táto je znovu zlepšená. Len 46 vyučovacích hodín bolo 

neospravedlnených . Neprospelo 20. žiakov, z toho 6 detí cig. pôvodu. 

V materskej škole sa stravuje celkom 90 stravníkov z toho 82 detí, z čoho sú 2 

deti občanov ciganského pôvodu. Dochádzka do školy je dobrá, stravovanie 

vyhovujúce. Posledná revízna kontrola konštatovala, že priestory tejto jedálne sú 

nevyhovujúce, malé. Rada MNV na základe toho prijala opatrenie riešiť problém 

prístavbou a rozšírením priestorov. 

Na ZDŠ nie su ťažkosti zo stravovaním. Stravuje sa tam 148 osôb z toho 118 

žiakov. 

 

Práca rozhlasového krúžku 

V závere mesiaca apríla ozýva sa pravidelne zvučka rozhlasového krúžku pod 

vedením s. učiteľa Mirvaja. Relácie sa vysielajú z budovy MNV. Boli zamerané k 

blížiacemu sa sviatku 1. mája. V tomto roku 1. máj bude o to radostnejší a 

slávnostnejší, lebo sa bude niesť v duchu priprav osláv 30. výročia SNP. Tradičný 

pochod cez obec usporiadala ZDŠ. Na taký sprievod si naši občania zvykli, čo vidieť z 

toho ako ho večer v skupinkách pred svojími záhradkami očakávajú. 

 

Výročie oslobodenia našej vlasti 

Výročie oslobodenia našej vlasti Sovietskou armádou sme si pripomenuli v 

predvečer 9. mája. Sprievod na čele s členmi našej miestnej pobočky Zväzu 

protifašistických bojovníkov zastavil sa pri pomníku padlých, kde slávnostne položili 



vence. Prednesený bol krátky príhovor k účastníkom pri pomníku. ZDŠ uskutočnila 

sľub pionierov. V závere rozhoreli sa vatry ako na Sedle a v Šmigronde. V posledných 

rokoch na Sedle pri vatre schádzajú sa rady mládeže a na Šmigronde občania strednej 

generácie. Dlho do noci počuť spev a rôzne vyprávanie zážitkov bojovníkov, ktorí sa 

zúčastnili odboja.  

 

Novosti mesiaca mája 

Do našej obce schádzajú sa v mesiaci máji 10. r. žiacke družstvá súťažiacich 

,,Plameň 74“. Teoretické časti smerníc uvedenej súťaže boli v priestranstvách 

kultúrneho domu. Tieto priestory vyhovovali i na povinný prednes kultúrnej časti s 

požiarnou tematikou. Na túto časť i dosť divákov z radov naších občanov sa prizeralo. 

Praktická časť bola na našom ihrisku, za dobrej účasti našej mládeže. V závere bolo 

podané občerstvenie pre súťažiace družstvá, ktoré pripravila miestná organizácia 

DPZ. 

15. máj bol pre naše deti o to vyznamnejší, že mali si možnosť dôkladne prezrieť 

bezmotorové lietadlo (vetroň), ktoré núdzove pristálo na Rovni do posiateho obilia. 

Lietadlo prelietlo z letiska Poprad – Tatry. Pristálo zhodou okolností šťastne. Kým 

preňho prišla havarijná služba, družne si pohovoril s prítomnou mládežou. V našom 

chotári v časti Pod skaličkami pribúdalo z roka na rok viacej havárií. Koncom mája bola 

daná táto ostrá zákruta čiastočne do použivania. Bola primerane upravená a rozšírená 

a bol vybudovaný kamenný múr. Ďalej bol uzatvorený most smerom Pod skalu pre 

jeho chatrnosť pre všetky vozidlá. Bola čiastočne upravená cesta po Rovni popod 

bývalú mlynskú hac k závodu Vápenka. Previedli sa práce na rozšírení telefonnych 

spojení a celé prekablovanie telefonných liniek. Bol vybagrovaný a upravený miestný 

jarek. Toho času je pekne vydláždený betónovými dláždicami. 

 

Oslavy MDD 

1.júna Základná deväťročná škola usporiadala pod vedením pedagogického 

zboru spolu s výborom Združenia rodičov a priateľov školy oslavy Medzinárodného 

dňa detí na ihrisku. Športové zápolenie vybraných športov k spomínaným oslávam už 

predom prebiehali, na ihrisku  prebehli iba finálové zápolenia a vyhlásenie víťazov. 

ZRPŠ zaistilo ceny v hodnote 1.400 Kčs, ktoré obsahovali rôzne upomienkové 

darčeky. V tento deň prídu i rodičia a mládež pozrieť si žartovné hry, ktoré sú u nás 

pred verejnosťou tak obľúbené. V závere osláv výbor združenia pripravil pre žiakov 

občerstvenie. Pri zvukovej hudbe pokračovala veselica pre žiakov. 

 

Oprava kultur.domu 

V mesiaci júni Miestný národný výbor zabezpečil možno povedať generálnu 

opravu nášho kultúrneho stánku v obci, prostredníctvom Okresného stavebného 



podniku, pobočka Gelnica. Zhotovená je pekná vhodná maľba všetkých miestností, 

zakúpené nové svietidlá, garniže, záclony, doplnenie stolov, stoličiek. Zvonku nová 

omietka. 

 

Bratislavsky herci u nás 

V novom šate kultúrny dom privítal ako prvú akciu, zábavnú skupinu zloženú z 

hudobného telesa dychovky z Rudnian a hercov Olda Hlaváčka a Juraja Ďuríčka. Za 

krásneho teplého večera návšteva bola rekordná do počtu sedenia a miest na státie. 

Evidovaných platiacích divákov bolo 600. Návštevníci boli z okolia a našej obce. Po 

vystúpeni Osvetová beseda pripravila pre účinkujúcich malé občerstveniev bufete 

Espresso v novej štvrti našej obce. Itam pokračovala družná zabava spolu s pozvanými 

ochotníkmi divadla pri Osvetovej besede a funkcionárov spoločenských organizácií. 

Túto akciu pomohol uskutočniť predsedovi OB s. Kipikašovi  náš občan z obce, 

pracovník Okresného výboru v Spišskej Novej Vsi s. Harničár Ján. 

 

Uznanie obecnej knižnice 

Krajsky národný výbor v Košiciach udelil v súťaži „Budujeme vzornú knižnicú“ 

čestné uznanie Miestnej ľudovej knižnice v Jaklovciach  za úspešnú výchovnú a 

vzdelávaciu prácu s knihou. Pod vedením vedúcej knižnice Márie Hudakovej, miestná 

knižnica dosiahla už viacej popredných miest v rôznych súťažiach. 

 

25. výročie T.J. 

6. júla na ihrisku terajší výbor Telovýchovnej jednoty pod vedením predsedu s. 

Kaľavského Františka usporiadal telovýchovné slávnosti 25. výročia založenia T.J. 

Šport zapustil prvé korene v roku 1949, hovori v slávnostnom prihovore účastníkom 

osláv predseda s. Kaľavsky F. Hodnotí prácu od zrodu T.J., zakladateľov ako Dezider 

Bogdányi, Matej Kuspán, Ján Rendoš, Ján Macko, Július Ocilka, nebohý Jozef Uličný. 

Od roku 1949 až dodnes najagilnejšie pracuje futbalový.Neskoršie bol vytvorený 

volejbalovy, stolnotenisový a basketbalový oddiel, ktoré postupom čase zamikli. 

Najväčší úspech dosiahli naši dorastenci pod vedením trénera Ondreja Papcuna v 

ročníku 1960 – 61, kedy bojovali v krajskej súťaži o postup do slovenskej 

dorasteneckej ligy. Finančné ťažkosti oddielu vtedy zohrali v boji o postup dôležitú rolu. 

Veľky úspech dosiahli i žiaci v roč. 1972 – 73 pod vedením trénera Jána Dorku, kedy 

postupíli do slovenskej žiackej ligy. Z priležitosti osláv bol usporiadaný turnaj, ktorého 

sa zúčastnili mužstvá, Kluknavy, Tatrasmaltu Matejoviec, domáce dve mužstvá prvé a 

starší internacionáli. Vyvrcholením športového programu bolo futbalové stretnutie 

bývalých hráčov Jakloviec a Margecian. Po skončení športového programu 

nasledovala ľudová veselica. 

 



Príprava osláv 30. výročia SNP 

V našej obci po tridsiaty raz vraciame sa k spomienke na Slovenské národné 

povstanie, k tejto historickej udalosti slovenského národa, aby sme si znovu a stále 

pripomínali dosah jej revolučného odkazu pre našu socialistickú súčastnosť i pre 

komunistickú budúcnosť. Stranícka organizácia, rada MNV v spolupráci s MO – ZPB 

(Zväzu protifašistických bojovníkov) a ostatnými zložkami Národného frontu v našej 

obci prejednali a zabezpečujú dôstojné usporiadanie týchto osláv. Obec k tomuto 

výročiu bola slávnostne vyzdobená transparentami z vyznamnými heslami. Túto 

výzdobu zaistila Osvetová beseda na čele predsedom  s  Kipikašom Jurajom. Vývesné 

skrinky ožili nástennými novinami, zameranými k výročiu SNP. Po hlavnej  ceste na 

každom elektrickom stĺpe sú vyvesené štátne vlajky (menších rozmerov). Spoločenské 

organizácie ako Telovýchovná jednota, Zväz mládeže, Zväz žien  zúčastnili sa kvízu k 

30. výročiu SNP, výstavky ručných prác. Niektoré exponáty výstavky možno označiť 

za umeleckú  prácu. Takáto  výstavka sa v našej obci uskutočnila prvýkrát a to v 

kultúrnom dome. Bola vkusne instalovaná pod vedením predsedníčky Zväzu žien s. 

Mirvajovej, učiteľky Materskej školy, s. Kipikašu, predsedu Osvetovej besedy a  s 

členmi OB, poslanca MNV s. Lukáča s. Hudakovej, s. Juskovej J. a ostatných 

pracovníkov osvetovej činnosti. Návšteva bola nad očakavanú mieru. 

 

Oslavy 30. výroc SNP 

V predvečer sviatku SNP sa uskutočnil manifestačný sprievod cez obec od 

kultúrného domu k pomníku padlých na Sídlisku. Zraz občanov, mládeže, členov 

spoločenských organizácii bol pred kultúrnym domom o 18,00 hodine. Na čele 

sprievodu niesli vlajky, za nimi šesť vencov z červených ruží niesli spoločenské 

organizácie  v spoločenských úboroch svojej organizácie a uniformách za nimi 

členovia Zväzu protifašistických bojovníkov, občania a školská mládež. Sprievod 

prešiel cez obec k pomníku padlých. Po uvítaní učastníkov osláv na verejnom 

priestranstve nasledoval slávnostný prejav, kladenie vencov a zakončenie 

Internacionalou. Večer rožiarili sa tri vatry, a to na Sedle, Šmigronde a Švablici. Druhý 

deň osláv 29. augusta sa uskutočnil v kultúrnom dome. Začala slávnostným 

zasadnutím orgánov : DO KSS, MNV, NF, MO – ZPB a ostatných spoločenských 

organizácii s týmto programom : hymny, báseň, Otvorenie, slávnostný prejav, 

odovzdanie pamätných medailí a to : Nalevanko Jozef, Hrobko Michal, Mitrík Jozef, 

internacionála, kultúrny program, ktorý pripravila OB v spolupráci so SZM a ZDŠ. Tu 

je potrebné zhodnotiť ochotu starších chlapcov z našej obce, ktorí sú členmi 

speváckeho súboru a nacvičili vhodné pásmo pesničiek pod vedením Imricha Hrubču, 

Zväz mládeže zasa literálne pásmo, ktoré taktiež malo veľký úspech. Nacvičil to s. 

Humeňanský Jozef. 30. augusta bolo posedenie s členmi MO ZPB v kultúrnom dome 

a členmi SZM a na záver tanečná zábava. 

 

Z výsledkov práce družstevníkov 



Počasie toho roku nie veľmi prialo poľnohospodárom. Daždivé leto a jeseň 

spomaľujú práce na polí. Aj napriek tejto nepriazni počasia  stihli družstevníci dokončiť 

žatevné práce a dosiahnuť lepšie výsledky ako v minulom roku. Na 74,5 ha jačmeňa 

mali priemerný hektárový výnos 26q. Pšenica na 89 ha vydala priemerný výnos 24q. 

Po 18q dal ovos zasiaty na ploche 4 ha. Tempo žatevných prác okrem počasia 

spomaľoval aj tradičný nedostatok mechanizmov. Na pomoc prišli aj dva kombajny zo 

štátneho majetku v Michalovciach.  Pri zbere obilia pomohli aj športovci, zväzáci, 

členovia ďalších spoločenských organizácii. Jesenné práce začali družstevníci 

hlbokou orbou. Na 54 ha zasiali ozimnú pšenicu. Je to nová sovietská odroda „Aurora“. 

Začali tiež so zberom kukurice na siláž. Zemiaky v tom roku boli zasadené na ploche 

20 ha. Plánovaný výnos  by mal byť asi 180q z hektára. Výdatne pri zbere zemiakov 

pomohli žiaci a učitelia ZDŠ v Jaklovciach a vo Veľkom Folkmári. Pri zbere zemiakov 

pomáhali aj blízke závody a organizácie: Vápenka Margecany, SZŽ v Jaklovciach, 

Lesný závod v Margecanoch a Nemocnica s poliklinikou v Gelnici. 

 

Hodnotenie volebného programu 

Plenárne zasadnutie na svojej schôdzi hodnotilo dosiahnuté výsledky v plnení 

volebného programu. Tieto kladné výsledky môžeme prípisať vysokej aktivite MNV na 

čele s jeho predsedom. Rada MNV na začiatku tohto roku spracovala plán úloh za 

tento rok. Boli stanovené presné termíny započatia tej ktorej úlohy jej skončenie. 

Podnik  Agrostav v Sp. Novej Vsi za pomoci našich občanov uskutočnili vydlaždenie 

miestneho potoka. Tieto práce predstavovali hodnotu 45.000 Kčs. Bola uskutočnená 

výstavba rigolov okolo ciest na Starej dráhe, na Farskom, v Hlinku, v Tajchu, 

Šmigronde, na tieto práce sa uhradili  finančné prostriedky v sume 48.300 Kčs. Ďalej 

sa uskutočnila akcia, a to rozšírenie vodovodu k rodinným domom pri kaštieli. Túto 

úlohu zabezpečoval závod Východoslovenské vodovody a kanalizácie v Sp. Novej Vsi 

nákladom 78.000 Kčs. Pristúpilo sa k prevádzaniu stavebných prác na výstavbe 

operného múra na Frone. Na tomto úseku doposiaľ bolo prestavaných 41.000 Kčs. 

Začala sa oprava budovy, v ktorej bola zriadená poradňa pre matky s deťmi. Terajší 

stav budovy nevyhovoval. Bola zhotovená nová strecha, práce pokračovali aj vo vnútri 

budovy, ako podlaha, rekonštrukcia elektrickej siete, výmena okien, úprava fasády. Pri 

tejto renovácií pracovníci našli zvon  ktorý odovzdal MNV do múzea Gelnice. Za 

plnenie volebného programu v rámci okresu sa MNV Jaklovce umiestnil na 1. mieste, 

obdržal zato peňažitú odmenu 1.000 Kčs. 

 

Socialistická súťaž 

Miestný národný výbor zorganizoval socialistickú súťaž medzi našimi občanmi o 

najkratšiu záhradku roka. Rada MNV touto súťažou sleduje cieľ, aby naša obec z roka 

na rok bola krajšia, aby takto občania sami cítili zodpovednosť za vylepšovanie 

životného prostredia samotnej obce. Prvé miesto za svoju záhradku získala Verona 



Macková č.d. 281, ďalej poradie Michal Papcun  215, Mária Jarošíková 282,. Na 

zasadaní pléna MNV boli im odovzdané upomienkové darčeky. 

 

Socialistické závazky 

Z priležitosti 30. výročia SNP naši občania prjímali socialistické záväzky, ktoré 

boli zamerané na pomoc pri plnení úloh volebného programu v našej obci. Bolo 

prijatých 9 kolektívnych záväzkov, 215 individuálnych, ktoré predstavujú hodnotu 

33.223 hodin, 475.760 Kčs. Pokiaľ sa týka hodnotenia prijatých soc. záväzkov občanmi 

je treba povedať, že tieto boli v prevažnej miere splnené, až na jednotlivé prípady.MNV 

súťaži v rámci obci v krají na základe výzvy obci v Kalinove. Súťaž sleduje  

skrašľovanie obci a je zameraná k 30 výročiu oslobodenia vlasti sovietskou armádou. 

 

Z činnosti naších zväzákov 

Tohoročná činnosť členov DO SZM v Jaklovciach sa niesla v znamení osláv 30. 

výročia SNP. Počas celého roka pracovali na spríjemnení prostredia Klubu mladých. 

Jedna celá miestnosť je vyložená drevom, dlážka na novovybetonovaná, urobená je 

nová inštalácia, maľba. Členovia organizácie odpracovali pri týchto prácach 1.990 

brigádnických hodín, čím vytvorili hodnotu  diela 12.500 Kčs. Okrem toho pokryli 

podlahu novým gumolitom, kúpili nové stoly a stoličky, naftové pece a podobne. DO 

SZM pracuje podľa vopred vytýčeného plánu kultúrno – výchovnej činnosti. Toho roku 

usporiadali II. ročník šachového turnaja, II.ročník branného preteku. Prispievali 

kultúrnim programom na verejné oslavy v obci. V miestnej ľudovej knižnici usporiadali 

poludnie súťažnej recitácie s pioniermi venované k 30. výročiu SNP. Takou činnosťou 

sa snažia organizovanie voľného času našej mládeže. 

 

Obec postihnutá pôvodňou 

Následkom častých jesenných dažďov koryto Hnilca sa zaplnilo. K tomu to ešte 

prispela priehrada v Dedinkách, ktorú museli taktiež vypúšťať pre veľké množstvo 

vody. Pôvodeň vyvrcholila 21.10. až 23. 10. 1974. V časti Tajchu museli z obytných 

domov započať sťahovanie vo večerných hodinách. Pri návale silného vlnobitia strhlo 

drevený most smerom na Prefu. Tak voda mala lepší spád a zdvorov pod cestu voda 

začala klesať. Priehrada, ktorá zasahuje až k ihrisku v našej obci, sa  tak naplnila až 

cez kritický bod, že voda vystúpila až ponad nábrežie a zaplavila školu Pod 

chodnikami. Ohrození občania boli i v Hlinku, sťahovať museli Uličného Ambroza. Pred 

dom Engľa Vojtecha museli naviesť kameň a štrk, lebo voda stúpala natoľko, že 

zaplavila cestu a spominaný dvor. Počas týchto dní pracovala pôvodňová komisia v 

obci. Členovia požiarného zboru hliadkovali v plnej technickej výzbroji. Kanál pri MNV 

nestačil pojať povrchovú vodu a zaplavila pozemky s. Burkuša a s. Eliáša a narobila 

mnoho ďalších neplechov. Voda poškodzovala a zaplavovala najmä pivnice v časti 



Stara dráha. Bola prerušená i železničná preprava nákladná i osobná, lebo v Gelnici 

voda podmyla trať. Na našom ihrisku narobila tiež škodu, strhla 4 krásne topole z 

okraja ihriska. 

 

57. výročie veľkého Oktobra 

7. novembra DO KSS spolu so sloškami Národného frontu usporiadala v 

kultúrnom dome oslavy. Obcou prešiel lampiónový sprievod našich žiakov  ktorí spolu 

s občanmi zúčastnili sa slávnostnej akadémie konanej z príležitosti 57. výročia 

Oktobrovej socialistickej revolúcie. 

 

Ukončenie vonkajšej fasády kostola 

Oprava kostola pokračuje druhý rok. V tomto roku sa dokončila nová veža, ktorá 

je murovaná z tehál. Hore je zhotovená zo železnej konštrukcie. Po dohotovení sa 

zvony iba zo starej veže presunuli, čo znamená, že neboli dole. Dokončena bola celá 

nová strecha a pokrytá plechom. Veža je pokrytá medeným plechom. Okná sú nové, 

dané do pôvodného stavu. Zhotovoval to Imrich Macko (Uhľarov). Zhotovil hlavné 

vchodové dvere, vnútorný strop dal tiež do pôvodného stavu. Generálna oprava sa 

uskutočňuje pod dozorom a podľa zhotovenej dokumentácie Pamiatkoveho úradu v 

Prešove. Práce vedie s. Zahornacky Michal (Popod vihona). Pri uvedenej renovácii na 

povale pri rozoberani starej našli ručne napísanu tabuľu ktorej znenie uvádzam v 

pôvodnej podobe. 

„Dňa 17. augusta 1872 tento novy verch zrefundovali aj povala še robila. 

Zimermaniy boli s Levoči i s Jakloviec palir Sarob Antal,Tovariše:Peter 

Kopcsor,Joseph Biroš, Paul Dolinsky, Georg Jurtinus, Andreaus Ontko Jozep 

Jakubišin. Majster Martin Both“. 

 

Oprava kaštieľa 

Vtomto roku práce na kaštieli, tiež hodne postúpili dopredu. Ľave krídlo kaštieľa 

zvnútra je dokončené, presťahovali sa tam kancelárie JRD. Uskutočnená je nová 

elektrická inštalácia, vymené okná. 

 

Tunel 

Na Kijare začali stavať tunel, ktorým sa bude dopravovať surovina z Kurtovej 

skaly na pálenie vápna, štrkov rôznych granulácií. Výstavba tunela žiada i vetraciu 

štôlňu, ktorú stavajú uprostred tunela medzi terajšou vápenkou a Kurtovou skalou. 

Táto stavba sa robí preto, lebo na pôvodnom mieste nie je kvalitná surovina na pálenie 

vápna. Ťažba je tiež nevyhovujúca po bezpečnostnej stránke. Doterajšie geologické 



výskumy sú priaznivé, preto sú tak veľké investície do tejto stavby plánované. V Hlinku 

sú vystavené štyri ubytovne pre pracovníkov uvedenej stavby. 

Na záver roka na podnet kynologickou organizáciou FCJ Brusel bola povolená v 

našom štáte chovna stanica poľovných psov. V našej obci pod vedením s. Lukáča 

Michala  pracovníka polesia Jakloviec je zorganizovaná taká to stanica loveckých 

Speixielov, pod ochranným názvom „Zhogľa!. 

Údaje zapisané do kroniky ich správnosť schválila rada MNV dňa 20.2.1975,číslo 

uznesenia:44-15/5-1973 

Predseda MNV: 

Člen rady MNV: 

Kronikár obce : 

(podpisy členov sú v kronike na str.240) 

 

Rok 1975 

Rok 1975 začal v znamení príprav na oslavy 30 výročia oslobodenia našej vlasti, 

zároveň výročia oslobodenia našej obce. Národné výbory dovŕšili v tomto roku štyry 

pätiny svojho volebného obdobia. Bez akéhokoľvek zveličovania možno povedať i 

dokumentovať, že zatie necelé štyri roky vykonali skutočne veľký kus všestrannej 

práce v obohacovaní života občanov a ich bydlísk. Úspešne presadzovali 

celospoločenské ciele i oprávnené záujmy ľudí. Vďaka vysokej iniciatíve občanov 

funkcionárov a poslancov národných výborov v úzkej spolupráci so straníckymi a 

spoločenskými organizáciami sa v našej obci uskutočnili  rôzne akcie úpravy, výstavby, 

o ktoré počas roku písania dejín našej obce sa zmienim. 

 

Úvodné tempo na prahu Nového roku SZM 

Silvestrovskú estrádu pripravili naši zväzáci pod dozorom  a organizáciou 

predsedu tejto organizácie s. Šimu Františka, členov výboru s. Hrobkova, Papcunova. 

Pripravili veľmi hodnotný a pekný program, ktorý sprevádzala vlastná hudobná skupina 

tejto organizácie. Vedúci skupiny je zväzák Papcun Imrich, členovia Burkuš, Jurtinus, 

Papcun (Vachtarov), speváčka Hrobkova. Celé vybavenie a hracie nástroje zakúpila 

organizácia zväzu mládeže. 

 

Spomienka na oslobodenie obce 

30. výročie oslobodenia obce naši občania oslávili veľkou ľudovou veselicou, 

ktorá trvala po dva večery, a to v sobotu a nedeľu, zo slávnostným príhovorom a 

kultúrnou vložkou. O tieto oslavy a spomienku postarali sa členovia výboru dedinskej 

organizácie Dobrovoľného požiarneho zboru na čele s predsedom s Mackom, 

tajomníkom organizácie s. Eliášom I., veliteľom s. Zahornackym. Na tretí deň v 

popoludňajších hodinách oslavy pokračovali. Celou našou dedinou prešiel sprievod 



našej školskej mládeže i našich občanov a členov Zväzu protifašistických bojovníkov. 

V čele sprievodu pochodoval učiteľský zbor pod vedením riaditeľa školy s. Grejtákom. 

Sprievod bol doprevádzaný hudbou z miestneho rozhlasu a slovom – úryvkami 

učiteľom s. Mirvajom. Sprievod sa zastavil pri budove MNV, kde s.Grejták predniesol 

účastníkom osláv slávnostný príhovor pri pamätnej tabuli na počesť oslobodenia našej 

obce. Počas slávnostného ceremoniálu stáli čestnú stráž naši pionieri, zväzáci, 

požiarníci a členovia odbojárov. Veniec k pamätnej tabuli pripevnil zástupca armády 

popl. Bartoš. Sprievod po zahraní hymny pokračoval ku kultúrnemu domu, kde 

pokračovali oslavy. Oslavy otvoril predseda Národného frontu s.Grejták. Slávnostný 

referát predniesol predseda MNV s.Petrík. Príhovor za ONV s.popl. Bartoš. Z 

príležitosti 30. výročia oslobodenia obdržali pamätné medaily s.Makula, Uličny Jozef, 

Eliáš Ján Dorko, Jozef Rychnavsky Ján. Po udelení vyznamenaní pokračoval veľmi 

hodnotný kultúrny program žiakov materskej školy, ZDŠ a SZM. Program uvádzala 

učiteľka ZDŠ s. Petríčková. Pri uvádzaní programu mala úspech u obecenstva, pretože 

pred každým uvádzaným čislom predniesla úryvok z bojov Slovenského národného 

povstania. Obecenstvu sa to veľmi páčilo. 

 

Kultúrna činnosť v nastávajúcom období 

Kultúrnu agitačnú a propagačnú činnosť v našej obci vedie rada Osvetovej 

besedy. Predsedom je s. Kipikaša Juraj, členovia : Eliáš Imrich, Eliáš František, 

Hudákova Mária, Jusková Julia, Hrubčo Imrich, Humeňansky Jozef. Plán kultúrno – 

osvetovej činnosti v obci sa tvorí za účasti predsedov organizácií alebo v ich 

zástupcov. Taktiež i vyhodnotenie jednotného  plánu sa robí za účasti masových 

organizácií. Skúsenosti na tomto úseku ukazujú, že táto práca správne podchytená a 

vedená lebo stanovené úlohy sa plnia po každej stránke, či už po kultúrnej alebo 

masovo politickej a propagačnej. Za spolupráce MNV máme po obci rozmiestnené 

nové pútače s aktuálnymi heslami a kresbou. 

 

Hodnotenie práce 

V prvom štvrťroku niektoré organizácie majú zauživané bilancovať svoju prácu a 

navrhujú členov výboru, predsedov organizácie, schvaľujú svoje pracovné plány pre 

nastavajúce obdobie. Tak tomu je i v tomto roku. Výročnú schôdzu uskutočnila 

telovychovná jednota, jej predsedom je Kaľavský František (učiteľ).  

Československý červený kríž, predsedníčkou je Černicka Alžbeta.  

Slovenský zväz žien, predsedníčkou ostala s. Mirvajová Mária.  

Jednotné roľnicke družstvo „Červená hviezda“. Družstvo posilnil ďalší inžinier. 

 

Oslavy FU a MDŽ 



Spomienku na Februárové udalosti v našej obci zorganizovala Dedinská 

organizácia Strany a výbor Národného frontu. Občania radi sa zúčastnia na oslavách, 

lebo pri takýchto výročiach a spomienkách, je stále pripravený celovečerný program 

nacvičený najmenšími žiakmi našej Materskej školy až po Zväz mládeže. V poslednom 

čase zapája sa do programu Osvetová beseda, súbor vedie a nacvičuje Hrubčo Imrich. 

Spominané zložky prispejú tiež programom i na oslavách Medzinárodného dňa  

žien. Slávnostný príhovor predniesol predseda MNV s. Petrík. Sála kultúrneho  domu 

bola tiež preplnená občanmi. 

 

Preventívne prehliadky 

V obci dobre pracuje organizácia požiarnej ochrany. Zorganizované sú tri 

družstvá dospelých a jedno družstvo žien. Je to dobrovoľná organizácia, ale  na 

preventívnej prehliadke našich rodinných domov sa každý zúčastní. Práca je 

namáhava : pozrieť povaly, vykurovacie telesá, prístavky, príručné dielne, čo 

znamená, že dá kazdému požiarnikovi zabrať na svojom zverenom úseku. Taká 

poctivá práca donáša i ovocie od roku 1963 sme v obci nezaznamenali požiar. Z roka 

na rok sa viac občanov zúčastňuje pri ukážkovom poplachovom cvičení, ktoré výbor 

poriada vždy na inom obvode – úseku našej obce. Je to cvičenie s vodou a v plnej 

miere je využitá požiarna technika, o ktorú sa stará uvedená organizácia. Výbor sa 

stara i o nových záujemcov o požiarnu ochranu na škole. Pod patronátom výboru PO 

sú vytvorené tri žiacke družstvá, ktoré v rámci žiackých kritérii zúčastňujú sa súťaže a 

sú zapojené v okresnom merítku do súťaže „Plameň 1975“. V letnom období počas 

žatvy z týchto žiakov sú vytvorené požiarne hliadky. I na tomto úseku zaznamenala 

pionierská organizácia dobré úspechy  pri hodnotení záujmových krúžkov na ZDŠ. 

 

Krajská smena 

V jarnom čase rada Miestného národného výboru na pokyn vyšších orgánov 

organizuje t.z v jarné upratovanie. Do tejto smeny sú zapojené masové zložky NF, 

každý si ponechá členov na urobenie potrebných prác a ostatní sa zúčastnia 

pracovných úloh v rámci obce. Tak tomu bolo i v tomto roku. Hodne práce sa urobilo 

pri generálnej oprave detskej poradne. Pracovalo sa na novom oplotení a pri vnútornej 

úprave. 

 

Výročie pionierskej organizácie 

Základná deväťročná škola, vedenie a pedagogická rada školy venuje veľkú 

pozornosť pionierskej organizácii. V tomto roku oslavuje 26. výročie založenia 

pionierskej organizácie. Pri tejto priležitosti boli uskutočnené veľkolepé oslavy v škole, 

nacvičený program predviedli po oslavách v svojej telocvični. S. učiteľka Fedorová 

nacvičila so žiakmi divadelnú hru „Šípová Ruženka“. S touto hrou predstavili sa i 



občanom, usporiadali večerné predstavenie. Hra sa občanom a mládeži veľmi páčila 

a s. Fedorova zaznamenala úspech pre Pioniersku organizáciu Základnej deväťročnej 

školy. 

 

Oslavy 1. a 9. mája 

Oslavy 1. a 9. mája v tomto roku sú o to dôstojnejšie, že všetko úsilie a záväzkové 

hnutie je zamerané na splnenie posledného roku piatej päťročnice.V slávnych 

májových dňoch najviac si zaslúži ocenenie rozhlasový krúžok pri školskej a kultúrnej 

komísií MNV pod vedením s. učiteľa Mirvaja. Boli vysielané pestré rozhlasové relácie. 

I propagačná práca ktorú zabezpečoval predseda Osvetovej besedy s. Kipikaša Juraj, 

bola hodnotnejšia ako po iné roky. Osláv 1. mája sa zúčastnila mládež a občania v 

Gelnici. 

9. mája sme oslavili 30. výročie oslobodenia našej vlasti slávnou Sovietskou 

Armádou. Tento deň je veľmi významný pre nás, veď sme sa tak zbavili fašisitickej 

nadvlády. Za naše oslobodenie v krutom boji padli milióny sovietskych a 

československých vojakov, aby sme my dnes mohli žiť v mieri a pokoji budovať našu 

krásnu socialistickú republiku. Pri tejto príležitosti sa v našej obci schádza čoraz viacej 

občanov pri pomníku vystavenom padlým vojakom, kde sa po krátkom príhovore je 

prevedeny  slávnostný akt kladenia vencov vďaky, tým ktorí poližili svoje životy za naše 

oslobodenie. Ako symbol 30. výročia oslobodenia zväzarmovci založili tri vatry na 

okolitých kopcoch. Ľudová milícia z margecanskej Vápenky spestrila krátkym 

ohňostrojom záver osláv. 

 

Oslavy MDD 

V tomto roku oslavy boli usporiadané na školskom dvore za spolupráce výboru 

združenia rodičov rodičov a priateľov školy. Po slávnostnom príhovore zástupcom 

školy s. riaditeľom Grejtakom a tajomníkom ZRPŠ Eliášom Imrichom rozbehli sa 

súťaže medzi žiakmi. Ako po iné roky boli kúpené upomienkové darčeky pre víťazov. 

Pri týchto oslavách najviac uputala súťaž v kreslení na chodníku. Po iné roky nebola 

pre túto súťaž možnosť. V závere súťaže a po vyhodnotení výbor ZRPŠ podal 

občerstvenie pre účastníkov. Mládežnícka hudobná skupina zahrala žiakom do tanca. 

 

Činnosť klubu mládeže 

Klub mládeže je otvorený trikrát týždenne. Výbor socialistického zväzu mládeže 

organizoval rozsiahlu činnosť, ako : posedenie s dôchodcami 70 a 75 ročných, 

zúčastnilo sa 19 dôchodcov, usporiadal večer poézie, šachové turnaje, stolnotenisové 

turnaje, čajové večierky, posedenie poslancov MNV s rodinnými príslušníkmi, 

zorganizoval štyri prednášky, dve politické a dve výchovno – poučné, kvíz SZM.V klube 

mladých sa usporiadali dva rozlúčkové večierky deviatych tried, stretnutie  žiakov po 



piatich rokoch, výročné schôdzky masových organizácii, preberanie Červenej zástavy 

n.p. Prefa prevádzkareň Jaklovce. 

 

Žatva JRD 

Žatvu družstevníci začali 24. júla 1975, skončili 20. augusta 1975. Zber úrody 

prebiehol mechanickými prostriedkami a to dvoma kombajnami E – 512, ktorým kosili 

60 ha pšenice, 75 ha jačmeňa.Samoväzmi 5 ha pšenice a 10 ha jačmeňa. Ručne 5 ha 

a 10 ha jačmeňa. Hektárové výnosy boli oproti minulému roku o 8q v priemere menšie. 

U pšenice sa dosiahol 13,72 q z hektára, u jačmeňa 19 43 q ha. Priemerný výnos je 

17 01 q, kým minulého roku bol 25,01 ha. Príčinou nízkych výnosov bola nedokladná 

príprava pôdy pod pladny pre mokrú jeseň. Po žatve polisovali ihneď slamu, pomahali 

pracovníci z STS. Spišské Podhradie s piatimi lisami a jeden vlastný, ktorý sa veľmi 

dobre uplatnil. 

Zber slamy bol dokončený o dva týždne, zvažalo sa traktormi a autami, ktoré sa 

využivali najmä cez voľné soboty a nedele, v čase potreby aj cez týždeň. Počas zberu 

slamy robili podmietku na celej výmere obilnín t.j. na 165 ha. 

So zberom zemiakov na JRD začali 9.9. 1975 a skončili 27.9. 1975. Pestovali ich 

na 26 ha. Priemerný ha výnos bol 116, 40 q ha. Na dodávku verejného zásobovania 

odovzdali  2.246 q, sadbu 400 q, odrodu E BA a GRSTA. Pri zbere pomahali aj 

brigadnici a to : ZDŠ Jaklovce 6 dní, ZDŠ V. Folkmár 8 dní, Nemocnica s poliklinikou 

Gelnica 4 dni, Vápenka Margecany 2 dni, Št. lesy Margecany 3 dni. 

Kosbu kukurice na silaž začali toho roku od 25 augusta 1975. Mali 62 ha zasiate, 

na tomto úseku splnili plánované úlohy. Kukurica bola dobre vyvinutá a mala dobré 

zrno, ktoré toho roku bolo v plnej zrelostí. aj krmovinám na ornej pôde a z lúk venovali 

väčšiu pozornosť a to tak, že vyprodukovali 3.454 q ďatelinotráv, čo je oproti plánu 1 

324 q zelenej hmoty viacej. 

Na úseku mechanizácie Úsek mechanizácie  ma veľký vplyv na tvorení 

hospodárskeho výsledku družstva. Preto sa na tomto úseku vyvíja značné úsilie, aby 

sa na tomto úseku znižili materiálové a mzdové náklady a aby sa zlepšila kvalita opráv. 

Celkové výkony na mechanizačné prostriedky, ktoré vlasti JRD sa splnili na 100%. 

U úseku investičnej výstavby. Pre tento rok 1975 družstvo pojalo do plánu tejto 

výstavby rekonštrukciu jedneho kravina na ustajenie 80 kusov kráv zo zavedením 

novej techniky a technológie, celkovým nákladom 1,495 mil. Kčs. V záujme splnenia 

tejto úlohy družstvo vytvorilo si vlastnú stavebnú skupinu, ktorá sa skladá s dvoch 

trvale činných murárov a sedem prestarlých členov družstva. Plán výstavby tejto 

mechanizovanej maštale(obsluha) plní sa podľa určeného harmonogramu. Družstvo 

venuje pozornosť oprave a údržbe existujúcich budov v záujme predlženia ich 

životnosti. 

Na úseku OBP spolu s protipožiarnou ochranou je na našom 

poľnohospodarskom podniku dôležitým spolutvorcom a ochrancom družstevného 

majetku. Preto je nutné venovať mu náležitú pozornosť. Celá pozornosť vedenia 

družstva pri riešení v týchto záležitostiach sa opiera o sústavné preškolovanie 



pracovníkov a kontrolu dodržiavania predpisov OBP na všetkých úsekoch výroby, 

riešia sa  preškolovaním družstevníkov z tejto oblasti. Toho času na družstve sú už 

vyhodnotené dve brigády a udelené tituly socialistickej práce.  

 

Nový asfaltový koberec 

25. augusta Štátne cesty začali s generálnou opravou hlavnej cesty cez našu 

obec. Rozšírená bola i križovatka na Výhone a hotovený operný múr. Zhotovený bol 

nový asfaltový koberec a klopenie zákrut pri Barboričovi a Kavuličovi. Po tejto 

generálnej oprave je cez našu obec jazda bezpečnejšia. Tiež obytné domy pod 

Výhonom sú čistejšie ako predtým.  
 


